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معاون سیاسی وزیر کشور:
تمرکز کمیته اطلاع رسانی انتخابات

برافزایش مشارکت و عدالت تبلیغاتی باشد
سید محمد تقی شاهچراغی در دومین نشست کمیته تبلیغات و اطلاع رسانی 
ستاد انتخابات کشــور، با تشریح آنچه که در مرحله پیش ثبت نام و ثبت نام 
نهایی گذشت، اظهار کرد: عمده کسانی که از مرحله پیش ثبت نام نتوانستند 
عبور کنند، مربوط به تایید مدرک تحصیلی و اشــکالاتی بود که وزارت علوم 

وارد کرد.
وی ادامــه داد: مرحله پیش ثبت نام در واقع یک مرحله تطبیقی بود و پیش 

بینی می شد که برخی از ثبت نام کنندگان شرایط لازم را نداشته باشند.
رئیس ستاد انتخابات کشور اضافه کرد: این دوره به نسبت دوره گذشته با رشد 
ثبت نام کنندگان مواجه بودیم به گونه ای که از حدود ۱۶ هزار در دوره قبل 

به بیش از ۲۴ هزار داوطلب در این دوره رسیده است.
شــاهچراغی با بیان اینکه این دوره از ثبت نام جزء بهترین دوره ها بود، اظهار 
کرد: کمیته تبلیغات و اطلاع رسانی ستاد انتخابات باید در دو حوزه اقدام جدی 
و مستمر داشته باشد که نخست، افزایش مشارکت عمومی در انتخابات است.

وی با تاکید بر اینکه مردم باید در جریان کم و کیف انتخابات قرار گیرند، اظهار 
کرد: از ظرفیت گروه ها، متنفذین و دســتگاه ها بدون جانبداری از داوطلب یا 

طیف خاص، در این زمینه استفاده شود.
معاون سیاســی وزیر کشــور، عدالت در تبلیغات انتخاباتی را دیگر ماموریت 
کمیته اطلاع رســانی ستاد انتخابات کشور برشــمرد و یادآور شد: به موجب 

قانون جدید انتخابات، این فضا ایجاد شده است.
شاهچراغی تاکید کرد: کمیته اطلاع رسانی باید در این زمینه دستورالعمل های 

شفافی را تدوین و با هماهنگی و موافقت هیات نظارت، اجرا کند.
وی آگاهی داوطلبان از مقررات تبلیغاتی را هم حائز اهمیت دانســت و گفت: 
نکات کلی قانون و همچنین درباره فضای مجازی و بایدها و نبایدهای آن باید 

احصا و درباره آن آئین نامه تدوین شود.
چگونگی تبلیغات محیطی و همکاری شهرداری ها نیز از دیگر موضوعات مطرح 

شده در سخنان رئیس ستاد انتخابات کشور بود.

انتخابات

واکنش قوه قضائیه 
درباره پول های کثیف و تخلفات انتخاباتی

قوه قضائیه اعلام کرد: در سال منتهی به برگزاری انتخابات و در حالیکه عدلیه 
قصد دارد با پول های کثیف و تخلف های انتخاباتی در انتخابات برخورد جدی 
داشته باشد جریانی خاص قصد دارد با انتشار اخبار و اسناد سوخته، قوه قضائیه 

را تضعیف کند تا دستگاه قضا نتواند در این راه گام های مستحکمی بردارد.
در این مطلب که با عنوان »چرا پروژه تخریب قوه قضائیه در سال ۱۴۰۲ اوج 
می گیرد؟« آمده است: در سال منتهی به برگزاری انتخابات و در حالیکه عدلیه 
قصد دارد با پول های کثیف و تخلفات انتخاباتی احتمالی برخورد جدی داشته 
باشد تخریب دستگاه قضایی با بازنشــر سوژه های قدیمی آغاز شده است. در 
همین رابطه یکبار دیگر فیلمی که سال ۹۵ تولید و منتشر شده بود یکبار دیگر 

در فضای مجازی منتشر شد.
در روزهای اخیر فیلمی از یک مصاحبه مردمی تقطیع و هدایت شده در رابطه 
با عملکرد قوه قضائیه در فضای مجازی در حال انتشــار است. این فیلم که در 
چند سال اخیر نیز بازنشر شده، حدود ۷ سال پیش یعنی در سال ۹۵ تولید و 

در همان سال در فضای مجازی منتشر شده بود.
در ماه های اخیر نیز فیلم های مشابه دیگری در فضای مجازی منتشر شده که 

مربوط به سال های گذشته است.
در حالی که مبارزه قاطع با فســاد درون دســتگاهی و خارج از قوه قضائیه با 
جدیت بیشتری نســبت به گذشته در حال پیگیری است، در سال منتهی به 
برگزاری انتخابات و در حالیکه عدلیه قصد دارد با پول های کثیف و تخلف های 
انتخاباتی در انتخابات برخورد جدی داشــته باشد جریانی خاص قصد دارد با 
انتشار اخبار و اسناد سوخته، قوه قضائیه را تضعیف کند تا دستگاه قضا نتواند 
در این راه گام های مستحکمی بردارد. حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای 
رئیس قوه قضائیه نیز در اردیبهشــت ماه ســال جاری پیشبینی کرده بود که 
هجمه ها به دســتگاه قضا در سال ۱۴۰۲ از حیث »تعداد افراد هجمه کننده«، 

»نوع« و همچنین »وسعت« هجمه ها، بیشتر از سال ۱۴۰۱ باشد.

اعلام جرم دادستانی 
علیه یک کانال تلگرامی و سه شخص

دادستان تهران به دلیل انتشار مطالب بدون سند و خلاف واقع، علیه یک کانال 
تلگرامی و سه شخص دیگر اعلام جرم کرد.

همچنین قوه قضائیه اعلام کرد: با انتشــار مطالبی کذب، بدون سند و خلاف 
واقع از ســوی کانال تلگرامی روزآروز، صادق زیباکلام، سارا معصومی و میلاد 

علوی، دادستان تهران علیه این افراد اعلام جرم کرد.

١٠ حمله سایبری مهم
به زیرساخت های کشور را خنثی کردیم

سردار غلامرضا جلالی، رئیس سازمان پدافند غیرعامل در پاسخ به سوالی مبنی 
بر اینکه چه تعداد حملات ســایبری در حوزه اقتصاد دفع و خنثی شده است، 
اظهار داشت: با اتخاذ رویکرد پدافند پیشگیرانه و با تعامل بخش امنیتی وقتی 
یه تشخیص رسیدیم که در برخی از حوزه ها دشمن اقداماتی انجام دهد نسبت 

به خنثی سازی تهدیدات اقدام کردیم.
وی ادامه داد: در سال گذشته ۱۰ حمله اساسی به زیرساخت های حیاتی کشور 
را خنثی کردیم که یکی از این حملات اساسی، حمله سایبری به وزارت نیرو 

در حوزه برق بود. 
رئیس سازمان پدافند غیرعامل افزود: توانستیم قبل از حمله به وزارت نیرو این 
حمله را خنثی کنیم و این رویکرد را تمام حوزه ها داریم به ویژه حوزه هایی که 

احتمال مخاطرات در آن بالا است.

جواد امام:  سالی که نکوست از بهارش پیداست!
ســخنگوی جبهه اصلاحات به آمار ثبت نام بــرای انتخابات مجلس دوازدهم 

واکنش نشان داد.
جواد امام نوشت:  سالی که نکوست از بهارش پیداست! طبق اعلام وزارت کشور؛ 
تعــداد پیش ثبت نام داوطلبان مجلس ۴8 هــزار و 8۷۴ نفر بوده و در نهایت 
۲۴هزار و 8۲۹ نفر نســبت به ثبت نام برای حضور در انتخابات مجلس اقدام 
نموده اند فعلا  پنجاه درصد ثبت نام کنندگان آب رفتند. باید منتظر ریزش های 

بعدی در هیئت های اجرایی و نظارت بود!

عدلیه

دفاعی

سوشیال

 ۴ حدود  مانیا شوبیری:  گروه سیاسی- 
ماه تا انتخاباتی باقی مانده اســت که رهبر 
معظم انقلاب خواســتار مشارکت حداکثری 
مردم در آن شــده و حتــی برخی از افرادی 
که در آن ثبت نام کردند، بصورت خصوصی 
گفته اند که قبل از اینکه تصمیم به این کار 
بگیرند با آنها از سوی نهادهای دخیل تماس 
گرفته شــده تا در این رسم سیاسی شرکت 

کنند.
البته اصلاح طلبان خاطره خوبی از انتخابات 
مجلس یازدهم ندارنــد، انتخاباتی که با رد 
صلاحیت گســترده آنها عملا به اصولگرایان 

و جبهه پایداری تقدیم شد.
حالا حــدود چهار ماه تــا انتخابات مجلس 
دوازدهــم باقی مانده اســت، اما در روزهای 
ثبت نــام خبــری از چهره های شــاخص 
اصلاح طلب نبود؛ حجت الاســلام منتجب نیا 
دلیل این غیبت را حفظ آبروی اصلاح طلبان 
می داند، وی معتقد است چهره های نخبه و 
تاثیرگذار اصلاحات پاپیش نگذاشته اند، زیرا 

بعد از ثبت نام رد صلاحیت خواهند شد. 
حجت الاسلام و المسلمین رسول منتجب نیا، 
فعال سیاســی اصلاح طلــب در گفت وگو با 
مردم ســالاری، با اشــاره بــه اینکه حضور 
پررنگ اصلاح طلبان در انتخابات مشروط به 
این اســت که مسئولان نظام فضای سیاسی 
را باز کنند، گفت: در غیر این صورت حضور 

اصلاح طلبان نتیجه ای نخواهد داشت.
منتجب نیا با تاکید براینکه وقتی تصمیم بر 
حذف یک جناح باشــد، بعد از ثبت نام آنها 
را رد صلاحیــت می کنند و اجازه نمی دهند 
چهره های شاخص وارد رقابت شوند، افزود: 

شاید تنها تعداد اندکی را به نام اصلاح طلبان 
تائید کنند که آنها هم ممکن است رای لازم 
را نداشــته باشند. منتجب نیا در ادامه افزود: 
با مســئولان نظام صحبت شــده که مانند 
دوره های گذشــته از جمله دوم خرداد و یا 
مجلس ششــم فضا را باز کنند و به مردم و 
نخبگان اطمینان دهنــد که نمی خواهند با 
رویکرد حذف اصلاح طلبان و رد صلاحیت ها 
وارد صحنه شوند، اما متاسفانه تا به حال نه 
تنها پاسخ مثبتی نداده اند بلکه هرپالسی ما 

شنیده ایم پالس منفی بوده است.
اصلاح قانون انتخابات

 محدودیت های بیشتری ایجاد کرد
وی بــا اشــاره به اینکــه در اصــلاح قانون 
انتخابات محدودیت های بیشــتری را ایجاد 
کردند، گفت: پیش ثبت نام را به قانون اضافه 
کردند تا فرصت بیشــتری داشــته باشند و 

کاندیداهای بیشتری را حذف کنند.
منتجب نیا با بیان اینکه هنوز هیچگونه پالس 
مثبتی از مسئولان نظام مشاهده نشده است 
که بخواهند بــا جناح های مختلف عادلانه و 
منصفانه برخورد کنند، افزود: با توجه به این 
قضیه بسیاری از چهره های نخبه و موثر در 
کشور وارد عرصه نشدند؛ چون می دانند که 

با آنها برخورد حذفی خواهد شد.
این فعال سیاســی اصلاح طلــب با تاکید بر 
اینکه با حذف یک جنــاح حضور مردم نیز 
در صحنــه انتخابات کمرنگ خواهد شــد، 
گفت: مردم وقتی ببینند دستگاه های اجرایی 
و نظارتی بنا را بر پاکســازی و خالص سازی 
دارند و می خواهند یک جناح را حذف کنند، 
وارد صحنه نمی شوند و حضور فعال نخواهند 

داشت. 
انتخابات سرد و بی رونقی 

در پیش است
وی با اشاره به اینکه اگر اصلاح طلبان تایید 
صلاحیت می شدند شاهد انتخابات پرشوری 
بودیم افزود: حالا که این اتفاق نیافتاده است 
واقعا جــای نگرانی دارد؛ انتخابات ســرد و 
بی رونقی را در پیش خواهیم داشت، اتفاقی 
که در داخل و خارج اقتدار و مشروعیت نظام 

را خدشه دار می کند.
وی در ادامه به جبهه پایداری اشــاره و آنها 
را جریان نوظهوری معرفی کرد که بسیاری 
از مبانی انقلاب و جمهوری اسلامی را قبول 
ندارد. آنها همان راهی را می روند که حضرت 
امام )ره( به شدت با آن مقابله می کرد و آن 

را خطرناک می دانست.
منتجب نیا با اشــاره به اینکــه در زمان امام 
)ره( نیــز این تفکــر تحت عنــوان انجمن 
حجتیه وجود داشــت افزود: متاســفانه در 
مجلــس یازدهم جمع قابــل توجهی از این 
تفکر وجــود دارد و در دولت نیز همینطور؛ 
این تفکر در بســیاری از نهادها نفوذ کرده و 
در تصمیم ســازی و تصمیم گیری ها دخالت 

مستقیم می کنند.
تفکر پایداری ها برای آینده کشور 

خطرناک است
این فعال سیاســی اصلاح طلب خاطر نشان 
کــرد: چنانچه اصلاح طلب ها حذف شــوند 
و اجازه ندهند نیروهای که اصیل هســتند 
حضور داشته باشند، میدان به دست انقلابی 
نماهای نوظهــور می افتد و معلوم نیســت 
سرنوشت نظام، انقلاب و کشور به کجا برسد.

منتجب نیــا افــزود: اگر نگاهی بــه تاریخ و 
سرنوشــت انجمن حجتیــه و مبانی فکری 
آنها داشــته باشــیم و از طرف دیگر نگاهی 
به سخنان تئوریسین های پایداری بیندازیم 
می بینیم کــه آنها نه مــردم را قبول دارند 
نه جمهوریــت را. آنها چیــزی را قبول دارند 
که به هیچ وجه مورد تایید حضرت امام)ره(، 

مردم و مقام معظم رهبری نبوده و نیست.
وی با تاکید بر اینکــه این تفکر برای آینده 
کشور خطر جدی دارد افزود: ما بارها هشدار 
و تذکر دادیم که به این جریان فکری میدان 
ندهند، اما در حال حاضر هم میدان دارند و 
هم دارای امکاناتند و هم در حال برنامه ریزی 

برای امروز و آینده خود هستند. 
پایداری ها قالیباف را هم قبول ندارند

منتجب نیا با اشــاره به ریاســت محمدباقر 
قالیبــاف بر مجلس یازدهم گفــت: از آقای 
قالیباف بیش از این انتظار نبوده اســت، اما 
قابل مقایســه با خیلی از روسای مجلس نیز 

نبوده اند.
وی ادامه داد: جالب است که حامیان جبهه 
پایداری رئیس فعلی مجلس را قبول ندارند 
و دائما در حال کارشکنی علیه وی هستند. 
درحالیکه او عضو جناح اصولگراســت و این 
موضوع نشــان می دهد ایــن جریان حتی 
اصوگرایان ســنتی و انقلابــی را هم قبول 

ندارند.
مجلس یازدهم ضعیف ترین

مجلس بعد از انقلاب 
منتجب نیا در ادامــه این گفت وگو مجلس 
یازدهم را ضعیف ترین مجلس بعد از انقلاب 
دانست و گفت: بســیاری از نمایندگان این 

دوره اصــلا شایســته نمایندگی نیســتند؛ 
مسائلی در این مجلس اتفاق افتاد که موجب 

هتک حیثیت نمایندگی مجلس شد.
وی افزود: متاســفانه برخی از نمایندگان با 
برخی از وزرا بده و بســتان و معامله داشتند 
و رای دادن های بی جا یا رد کردن های بی جا 
نشان می دهد که بسیاری از این نمایندگان 

شایستگی نمایندگی را ندارند.
منتجب نیــا تاکید کرد که ایــن نماینده ها 
همان هایــی هســتند که در ســایه نظارت 
استصوابی و با باند بازی وارد مجلس شدند و 
همیشه هم برای تامین رضایت دستگاه های 
نظارتی و اجرایی تملق و چاپلوسی داشته اند. 
این مجلس به هیچ وجه در تراز ملت شریف 

ایران نبوده و نیست.
چالش کشور

با حضور 15 میلیون مهاجر 
این فعال سیاســی اصولگرا در ادامه به بحث 
حضور مهاجران در کشور اشاره کرده و گفت: 
هرچیزی اگر از حد اعتدالش بگذرد می تواند 
مضر باشد. مهاجرپذیری نیز امر معقولی است 
و همیشه کشورهای که دروازه کشورشان را 
بــه روی مهاجریــن می بندند مــورد انتقاد 
هستند. اما اگر این دروازه آنقدر باز باشد که 
تعداد زیادی از مهاجرین آن هم از یک کشور 

خاص وارد شوند قطعا چالش برانگیز است.
منتجب نیا خاطر نشــان کرد: گرچه وزارت 
کشــور مدعی اســت که بیش از ۵ میلیون 
مهاجر رسمی افغانســتانی در کشور وجود 
ندارد، ولی آماری که منتشر می شود حکایت 
از 8 میلیون مهاجر افغان به صورت رســمی 
و حدود ۷ میلیــون به صورت قاچاق یا غیر 

رسمی دارد. 
وی تاکید کرد: از کشــوری مانند افغانستان 
با حکومت طالبانــی که با ایده های ما کاملا 
مغایر است؛ حدود ۱۵ میلیون مهاجر وارد و 
به آنها میدان داده شده است؛ از طرف دیگر 
این مهاجران بیش از ســایر قــوام زاد و ولد 
می کنند؛ همه اینها برای آینده ایران و نظام 

خطرآفرین است.
اسرائیل مباشر است و مقصر اصلی آمریکاست
وی در ادامــه بــه موضــوع حملــه رژیم 
صهیونیســتی به غزه اشــاره کــرد و گفت: 
مســئله غزه و جنایاتی که اسرائیل مرتکب 
شــده کم نظیر است، اتفاقاتی که وجدان هر 

انسانی را آزرده می کند.
منتجب نیا با بیان اینکه مشــخص نیســت 
آمریکا و کشــورهای غربی چــه برنامه ای را 
می خواهند در فلســطین اجرا کنند، گفت: 
اسرائیل جنایت بزرگی را مرتکب شده است، 
اما نباید فراموش کرد که اســرائیل مباشــر 
است و مقصر اصلی آمریکا و کشورهای غربی 
هستند. همان کشــورهای که اسرائیل را به 

وجود آوردند و امروز آن را تغذیه می کنند.
این فعال سیاســی اصلاح طلب با اشــاره به 
جنایات انجام شده در غزه گفت: نه تنها یکی 
از کشــورهای غربی این جنایات را محکوم 
نکرد، بلکه بــا تمام قوا اســرائیل را در این 

جنایت جنگی تقویت می کنند. 
منتجب نیا با بیــان اینکه مجامع بین الملل 
یــا ســکوت کرده اند یا به یــک تذکر اکتفا 
می کننــد، گفــت: این موجب شــرمندگی 
برای کشــورهایی اســت کــه دم از آزادی 
و دموکراســی می زننــد، امــا از جنایت و 
کشــتار زنــان و کودکان و حتــی حمله به 
 بیمارســتان و به شهادت رســاندن هزاران 

غیر نظامی حمایت می کنند.

رسول منتجب نیا، فعال سیاسی اصلاح طلب در گفت وگو با »مردم سالاری« مطرح کرد

مجلس یازدهم ضعیف ترین مجلس بعد از انقلاب
انتخابات سرد و بی رونقی در پیش است

نماینده دلفان و سلسله در مجلس یازدهم:

یک  دست بودن مجموعه های حاکمیتی به ضرر مردم بود 
یحیــی ابراهیمــی، نماینده دلفان و سلســله در مجلس 
یازدهم گفت: شرایط اقتصادی مردم، نامساعد و وضعیت 
اشتغال به خصوص در مناطق محروم به عنوان یک چالش 
جدی بیداد می کند. از این رو، در اســتان لرستان گاهی از 
زبان مسئولان ارشد آمارسازی انجام می شود ولی ما که در 
محیط هستیم این حس را نداریم که آمارها واقعی است. 
از طرفی در حوزه اقتصاد و معیشــت مردم هم شعارهای 
دولت تحقق پیدا نکرد. وی افزود: مشــکلاتی را که گفتم 
باعث شده مردم انگیزه ای برای شرکت در انتخابات نداشته 
باشند. ما نمایندگان قوانینی در مجلس وضع کردیم ولی 
در حوزه نظارت ضعیف بودیم و دولت هم آن ها را درست 

و حسابی اجرا نکرد.
عضو کمیســیون بهداشــت مجلس تصریح کــرد: مردم 
می گویند چرا باید در انتخابات شرکت کنیم؟ خروجی این 

مجلس انقلابی چه سودی به حال مردم داشته است؟ چرا 
دولت هیچ چیز را اجرا نکرد؟ چرا مجلس با دولت برخورد 
نکرد؟ به باور من یک  دست بودن مجموعه های حاکمیتی 
به ضرر مردم بود. در انتخابــات آینده باید تنوع در افکار 
سیاسی را بین نمایندگان داشته باشیم تا جاهایی که لازم 
است نقد یا تشــویقی صورت بگیرد که متاسفانه در این 

مجلس اتفاق نیفتاد.
ابراهیمی اظهار کرد: دغدغه رهبر معظم انقلاب این است 
که با توجه به شرایطی که در منطقه داریم و موضوع غزه 
نیز مطرح اســت همه کسانی که دغدغه ایران را دارند به 

پای صندوق ها بیایند. قهر کردن با صندوق ها هیچ سودی 
بــه حال مردم و نظام ندارد و باید با مشــارکت و همدلی 

تلاش کرد ایرانی آباد داشت.
او افــزود: با اینکــه ما کم کاری کردیــم و حق می دهیم 
که مردم گله مند باشــند باز هــم خواهش داریم که پای 
صندوق هــا بیایند. البته رهبر معظم انقــلاب و امام )ره( 
هــم گفته اند که دو فاکتور تخصــص و تعهد هر دو مهم 
است. من می دانم که اگر کسی در حوزه تخصصی خودش 
بخواهد کار کند چه اتفاقات بزرگی برای حوزه انتخابیه و 

کل جامعه اش می افتد.

نماینده اســتان لرستان یادآور شــد: متاسفانه در بعضی 
شهرستان ها چینش های هیات نظارت و اجرایی کاملًا یک  
طرفه است. از همین الان شــائبه مهندسی انتخابات در 
بعضی حوزه ها مطرح اســت البته شائبه است و به یقین 
نرسیده ولی باعث می شود که مشارکت پایین بیاید. حال 
اگر دغدغه رهبری را داریم و مسیر رهبری را طی می کنیم 
بایستی از هر شائبه ای که باعث به وجود آمدن تقلب در هر 

حوزه ای می شود جلوگیری و پیشگیری کنیم.
ابراهیمی گفت: جایی که هیات های اجرایی و نظارت یک  
دست چیدمان می شوند باید اســتانداران با فرمانداران و 
بخشــداران برخورد کننــد. حتی در حوزه مــن دو نفر 
از بخشــداران خلاف کردند. دغدغه رهبری مشــارکت 
حداکثری است و این یعنی با مردم صادق باشیم و دروغ 

نگوییم. اعتماد مردم فقط با صداقت جلب می شود.

رئیــس مجمع تشــخیص مصصلحت نظام 
با اشــاره بــه منویات رهبر معظــم انقلاب 
درخصوص ثبت رســمی اســناد، گفت: در 
نامه رهبر معظم انقلاب مصلحت ســنجی و 
تعیین حدود موضوع، دقیق بیان شده است 

و مجمع باید بر اساس آن تصمیم بگیرد.
آیــت الله آملــی لاریجانی رئیــس مجمع 
تشــخیص مصلحت نظام در جلســه اخیر 
مجمع با اشــاره به فضاسازی ها درخصوص 
بررسی طرح الزام به ثبت معاملات اموال غیر 
منقول در مجمع تشــخیص مصلحت نظام 
و برخی اظهارنظرها، گفت: کســی مخالف 
مصلحت ثبت رســمی اســناد نیست. اصل 
قضیه روشن است. اشکال شرعی داشت که 
باید برای آن مصلحت سنجی شود. معاملاتی 
که همه موازین شرع را دارد ولی ثبت نشده، 

باطل نیست. مصلحت سنجی در این موضوع 
نیازمند روش مدبرانه ای است تا اینکه بیش 
از آن چیــزی که مصلحــت اقتضا می کند 

مرتکب خلاف شرع اولیه نشویم.
وی با اشاره به جلســات متعدد کمیسیون 
حقوقی و قضایی مجمع برای بررســی این 
طرح افزود: نه بنده، نه مجمع و نه شــورای 
نگهبان مطلقا اعتبار اسناد غیر رسمی را فی 
حد ذاته تایید نکرده ایم. بحث این است که 
آیا معاملات واجد شــرایط هم باطلند؟ ما با 
بطلان معاملات در واقــع، مخالفیم. گرچه 
ممکن است به لحاظ مصلحتی بگوییم برای 
حل موضوع و رفع مشــکل مردم، دســتگاه 
قضایی می تواند اسناد غیر رسمی را نپذیرد.

رئیــس مجمع تشــخیص مصصلحت نظام 
با اشــاره به منویات مقام معظم رهبری در 

خصوص ثبت رســمی اسناد، گفت: در نامه 
رهبر معظم انقلاب مصلحت سنجی و تعیین 
حــدود موضوع، دقیق بیان شــده اســت و 
مجمع باید بر اساس آن تصمیم بگیرد. رهبر 
معظم انقلاب هم بر مصلحت سنجی و هم بر 

تحدید دقیق موضوع تاکید داشته اند.
محســنی اژه ای، عضــو مجمــع و رئیس 
کمیســیون حقوقی و قضایی مجمع نیز در 
ایــن خصوص و با انتقــاد از وضع موجود و 
مشکلات پیش آمده، گفت: در سال ۱۴۰۱ 
حدود یک میلیون و ۷۰۰ هزار پرونده وارده 
به دســتگاه قضایی، مربوط به اسناد عادی 

بوده است.
وی به بررســی های کارشناسی و تخصصی 
کمیســیون حقوقی و قضایی مجمع اشاره 
کــرد و افــزود: این کمیســیون جلســات 

متعــددی با حضــور کارشناســان خبره از 
دولت، قوه قضائیه، مجلس شورای اسلامی و 
نیز اعضای شورای نگهبان برگزار کرده، حتی 
در جلســه ای شخص رئیس محترم مجمع 
حضور داشــتند و به بررسی دقیق و علمی 
موضوع پرداخته شــده اســت. پیشنهاداتی 

جامع با اشراف کامل بر موضوع و با در نظر 
گرفتن جوانــب امر و نگاه مصلحتی، تدوین 

شده است.
محســنی اژه ای همچنین بر تعریف ساز و 
کاری متقن و دقیق برای رسمی شدن ثبت 

اسناد اموال غیرمنقول تاکید کرد.

نامه مهم رهبری به مجمع تشخیص به روایت آملی لاریجانی

ســید ابراهیم رئیسی ظهر شــنبه در گفت وگوی 
تلفنی با شــیخ »تمیم بن حمد بن خلیفه آل ثانی« 
امیــر قطر، درباره راهکارهــای عملی حمایت از ملت 
مظلوم فلسطین رایزنی کردند. وی با اشاره به افزایش 
بی ســابقه جنایات رژیم صهیونیستی در کشتار زنان 
و کــودکان فلســطینی در عین ایجاد وضع انســانی 
اسفناک با قطع آب و برق و مسدود کردن ورود غذا و 
دارو به غزه، بر ضرورت اتخاذ موضع قاطع، یکپارچه و 
روشــن کشورهای اسلامی در حمایت از مردم مظلوم 
فلســطین تاکید کرد. رئیسی حمایت های کشورهای 
غربی و در رأس آنها آمریکا از رژیم صهیونیســتی را 
چراغ سبز این کشورها برای انجام این جنایات تعبیر 
کــرد و افزود: امروز ملت فلســطین بیش از هر زمان 
دیگــری به حمایت موثر و جــدی جهانیان و به ویژه 

وحدت کشورهای اســلامی نیاز دارد تا تداوم فعالیت 
ماشین جنگی رژیم صهیونیستی در ارتکاب جنایت و 

نسل کشی متوقف شود.
»تمیم بن حمد بن خلیفه آل ثانی« امیر قطر نیز 
در ایــن گفت وگوی تلفنی رخدادهــای امروز غزه را 
گواهی بر سیاست های دوگانه و رسوا شده کشورهای 
غربی دانســت و خاطرنشان کرد: کشورهای منطقه و 
کشورهای اســلامی می توانند با وحدت خود ماشین 

جنگی رژیم صهیونیستی را متوقف کنند.
امیر قطر با تاکید بر موضع کشــورش در حمایت 
از حقوق حقه ملت فلســطین در تعیین سرنوشت و 
حق دفاع از خود گفت: رژیم صهیونیستی همه قواعد 
بین المللی و چارچوب های انسانی را زیرپا گذاشته و از 

ارتکاب هیچ جنایتی ابایی ندارد.

معــاون اول رئیس جمهوری در جلســه ای عملکرد 
نظام ســلامت در دولت سیزدهم مرور و بر تامین منابع 
لازم برای تکمیل طرح های نیمه تمام و رفع چالش های 
موجود تاکید کرد. محمد مخبر در این جلســه که وزیر 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی و شورای معاونین این 
وزارتخانه حضور داشتند، با قدردانی از تلاش ها، خدمات 
و ایثارگری های این وزارتخانه در مبارزه با بیماری کرونا 
در دولــت ســیزدهم تاکید کرد: کادر درمان کشــور با 
روحیه بســیجی و جهادی در مبارزه با بیماری کرونا در 
حوزه درمان و واکسیناسیون حیاتی دوباره به کشور به 
ویژه در حوزه اقتصاد و اشــتغال بخشــیدند. معاون اول 
رئیس جمهوری تصریح کرد: دوران شــیوع کرونا برای 
نظام ســلامت کشور مقطعی تاریخ ساز بود که توانست 

در حوزه ارتقا تجربیات درمانی و حاکمیت فرهنگ ایثار 
و جهاد، کشور را تا دهه های آینده بیمه کند. وی افزود: 
اقدامات بسیار بزرگ این وزارتخانه در دو سال گذشته از 
جمله افزایش ۱۶ هزار تخت بیمارستانی، بیمه همگانی 
بصورت رایگان، قــرار دادن داروهای بیماری های صعب 
العلاج در دفترچه بیمه و اقدامات در حوزه ناباروری تنها 
بخشی از دستاوردهای بزرگ این وزارتخانه در این دولت 
اســت. مخبر با تاکید بر ضــرورت افزایش رضایتمندی 
مردم در تمامی حوزه ها افزود: اقدامات وزارت بهداشــت 
می توانــد کل جامعه را تحت تاثیر قرار دهد که با ایجاد 
زیرساخت ها و بکارگیری نیروهای متخصص و متعهد در 
بدنه این وزارتخانه تا تحول اساسی و رضایتمندی نهایی 

مردم راه زیادی باقی نمانده است.

تاثیر وزارت بهداشت درکل جامعه استرایزنی رئیسی و امیر قطر درباره توقف جنگ غزه



تذکر صریح رهبر انقلاب به محمود احمدی نژاد
مهــدی کلهر روایتی از انتقاد صریح رهبری بــه مواضع احمدی نژاد درباره 

اسرائیل را روی آنتن زنده تلویزیون مطرح کرد.
به گزارش خبرآنلاین، مهدی کلهر، که مشاوره احمدی نژاد در دوران ریاست 
جمهــوری اش بود، در برنامه به افق فلســطین گفت: خدمت رهبر انقلاب، 
دعوت داشــتیم و در این دعوت همه مسئولین بودند، من نیز در آن جلسه 

حضور داشتم. قبل از افطار مقام معظم رهبری بیاناتی داشتند.
وی گفت: ایشان با نهیب و لحن تندی گفتند که این حرف امام که اسرائیل 

باید محو شود را پس نگیرید. 
کاملا روشن بود که منظورشــان آقای احمدی نژاد بود. چون آقای احمدی 
نژاد گفته بود که اینکه اســرائیل باید از صفحه روزگار محو شود حرف امام 
اســت و حرف من نیســت. گفته بود امام اول در سخنرانی اش این حرف را 
نگفته بود بلکه آن را یک راهبرد برای حذف اســرائیل گفته بود که اسرائیل 

محو شود.
وی گفت: رهبری فرمودند محو اسرائیل یک راهبرد است که ما داریم.

کلهر ادامه داد: بعدا اقای احمدی نژاد در مقابل جریان آقای هاشــمی جا زد و 
گفت این فرمایش حضرت امام بود، یعنی کوتاه آمد. ما فردا یا پس فرداشب 
ایــن ماجرا، در ماه مبــارک رمضان خدمت حضرت آقــا بودیم. حضرت آقا 

فرمودند: نه خیر. همین جور است این راهبردی است که ما داریم.

ویژه


